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   PROTOKÓŁ Nr 9/2012 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 28 listopada 2012 roku. 

  

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski,                             
ul. Mickiewicza 46, w godz. 9.05 – 10.45. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

- OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący  

- KAMIŃSKI LESZEK - członek Komisji    

- NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

- PAC BARBARA – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 

4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI. Po 
przywitaniu wszystkich obecnych odczytał następujący porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XXIII Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
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30 listopada  2012 roku, tj.: 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Bielsk Podlaski. 
c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 

przekazania prowadzenia zadania z zakresu oświaty polegającego na uczestnictwie uczniów, 
będących mieszkańcami Gminy Bielsk Podlaski, w nauce religii prowadzonej przez Kościół 
Chrześcijan Baptystów w Hajnówce. 

d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Bielsk Podlaski z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2013 rok. 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów uzupełniających 
sołtysa. 

f) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpoznania skargi na działalność Wójta Gminy Bielsk 
Podlaski. 

2. Sprawy bieżące. 
 

Do pkt 1a) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2012 rok, 
stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

 Wniosek omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Zwróciła uwagę m.in. 
na koszty oświetlenia ulicznego i zwiększenie kosztów pobytu dzieci z terenu gminy w 
przedszkolach w Bielsku Podlaskim. Na prośbę radnego ANDRZEJA BOROWSKIEGO 
przedstawila koszty zakupu silnika do autobusu szkolnego. 

Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

Do pkt 1b)   

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA  
omawiając wniosek zwróciła uwagę na to, że temat jest trudny i ostatnio często poruszany w 
mediach.. Dodała, że po uchwaleniu, tekst regulaminu zostanie przekazany wszystkim sołtysom. 
Stwierdziła, że po wejściu w życie nowych przepisów mieszkańcy będą mieli mniej problemów, 
gorzej natomiast będą miały samorządy. Odbieraniem odpadów zajmie się jednostka wyłoniona do 
realizacji tego zadania w drodze przetargu. Każdy z mieszkańców będzie mógł wybrać sobie sposób 
gospodarki odpadami, który wskaże w deklaracji. Zakłada się, że ulegnie poprawie sytuacja w 
lasach, ponieważ dzięki wprowadzonej segregacji, szkło i plastki można będzie oddać, a nie 
wywozić do lasu. Dzięki temu poprawi się estetyka gminy. Z całego przedsięwzięcia samorząd być 
może będzie miał dochody, ale należy się również spodziewać wydatków.   

Radny JERZY CHILKIEWICZ zwrócił uwagę na absurdalnośc niektórych przepisów ustawy, 
podkreślił, że śmieci są ciągle  te same, a problemy nowe. 

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że początki wdrażania 
nowych przepisów będą trudne. Zasady powinny być jednakowe dla wszystkich, a regulamin 
powszechnie znany. Aktualnie jest taki nacisk na ekologię, że nie unikniemy wprowadzenia nowych 
rozwiązań. 

Pani Wójt dodała, że dotychczas kilkakrotnie mieszkańcy byli informowani o obowiązku 
posiadania pojemnika na odpady, nie wszyscy jednak z tego się wywiązali. Zdarzało się, że osoby 
starsze mieszkające samotnie płaciły za wywóz śmieci, natomiast w niektórych  dużych 
gospodarstwach pojemnika nie było. Wyjaśniła też, że wysokość opłaty będzie uzależniona od  
ilości osób zamieszkałych w gospodarstwie domowym.  

Na prośbę radnego ANDRZEJA BOROWSKIEGO, Zastępca Wójta wyjaśnił zasady odbioru 



 3 

odpadów, częstotliwość odbioru odpadów, wielkość pojemników oraz miejsce ich ustawienia. 

RAISA RAJECKA poinformowała, że podczas procedury przetargowej zostaną opracowane istotne 
warunki zamówienia jednakowe dla wszystkich gmin powiatu, a odrębne zostaną opracowane dla 
miasta Bielsk Podlaski oraz Brańsk. Zostaną określone obowiązki zarówno dla płatnika, jak i 
odbierającego odpady. Jesli ktoś nie dostosuje się do ustalonych zasad poniesie dodatkowe koszty.  

WALENTY GAŁUSZEWSKI wyraził krytyczne zdanie wobec podwykonawców, którzy mogą się 
pojawiać po rozstrzygnięciu przetargu. Przewodniczący stwierdził, że kto wygra przetarg, powinien 
odbierać odpady, a nie wynajmować podwykonawców. Wójt Gminy dodała, że niektóre samorządy 
posiadające specjalne zakłady komunalne wyposażone w specjalistyczny sprzęt, martwią się o 
przyszłość, jeśli nie wygrają przetargu.   

Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

Do pkt c) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 
przekazania prowadzenia zadania z zakresu oświaty polegającego na uczestnictwie uczniów, 
będących mieszkańcami Gminy Bielsk Podlaski, w nauce religii prowadzonej przez Kościół 
Chrześcijan Baptystów w Hajnówce, stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przedstawiając wniosek podała przewidywany miesięczny 
koszt, jaki poniesie gmina na realizację tego zadania.  

 Pytań i uwag nie zgłoszono, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1d) 

Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu Programu współpracy Gminy Bielsk Podlaski z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2013 rok, stanowi Załącznik Nr  5 do protokołu. Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
ANDRZEJ BOROWSKI przypomniał, że tekst projektu programu był udostępniony  na stronie  
internetowej Urzędu Gminy. Nie wpłynęły żadne wnioski, ani uwagi. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Do pkt 1e) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący zarządzenia i organizacji wyborów uzupełniających 
sołtysa Sołectwa Augustowo, stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu.  Wniosek odczytał 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1f) 

Wniosek dotyczący projektu uchwały w sprawie rozpoznania skargi na działalność Wójta Gminy 
Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
poinformowała, że mieszkaniec Pilik złożył pismo zatytułowane “skarga”, w którym zarzuca, że w 
wyniku budowy drogi stała się krzywda dla gruntów, które użytkuje. Skarżący wnosi o wypłatę 
odszkodowania. Pani Wójt wyjaśniła, że wymieniona droga nie była przebudowywana, lecz 
remontowana poprzez nawiezienie żwiru. Teren przylegający do drogi jest od lat podmokły. 
Podczas wyjazdu w teren ustalono, że przekopanie niewielkiego rowku zapewniłoby spływ wody w 
kierunku drogi Nr 19. Pomimo złożonej przez urząd propozycji spotkania ze skarżącym oraz 
zainteresowanymi sąsiadami, do spotkania nie doszło, ponieważ Pan Żukowski nie odpowiedział na 
dwukrotnie wysyłane pisma. RAISA RAJECKA podkreśliła, że nie widzi podstaw do wypłaty 
skarżącemu odszkodowania. Dodatkowo ustalono, że przez szereg lat Pan Żukowski użytkował 
część drogi gminnej. Mieszkańcy wsi potwierdzają, że na tych polach zawsze było mokro, są 
obruszeni złożoną skargą.   
Radny STANISŁAW OLSZEWSKI uznał, że skarga jest bezzasadna. Jako mieszkaniec Pilik 
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potwierdził sugestię Pani Wójt, dotyczącą sposobu wykonania spływu wody z pola w kierunku 
drogi Nr 19. WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę, że brak odpowiedzi ze strony 
skarżącego świadczy o tym, że jest on zainteresowany tylko odszkodowaniem, a nie rozwiązaniem 
problemu. Wniósł o oddalenie skargi 

Więcej uwag nie zgłoszono. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli stanowisko 
o oddaleniu skargi.  

  Do pkt. 2) 

W sprawach różnych omówiono następujące zagadnienia: 

a) Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK przedstawił temat dotyczący poszerzenia na 
wniosek Sołtysa Sołectwa Zawady,  drogi w miejscowości Zawady, ponieważ jest za wąska do 
użytkowania. Poinformował, że skierowano pismo do właściciela gruntów przylegających do tej 
drogi z prośbą o rozważenie możliwości wykupu przez Gminę części gruntów o pow. 3.900 m2 na 
poszerzenie tej drogi. Właściciel gruntów oświadczył, że mógłby je sprzedać za kwotę 60.000 zł, 
przy czym nie ma możliwości negocjacji co do ceny sprzedaży. ANATOL FILIPIUK dodał, że 
doszłyby jeszcze koszty notarialne. Radni stwierdzili, że zaproponowana cena jest zdecydowanie za 
wysoka. W tej sytuacji, ponieważ nie ma możliwości wygospodarowania w budżecie gminy takich 
środków, radni negatywnie odnieśli się co do propozycji odkupienia gruntów za zaproponowaną 
cenę. Uzgodniono, że takie stanowisko zostanie przekazane Sołtysowi Sołectwa Zawady. 

 b) Wójt Gminy RAISA RAJECKA przedstawiła prośbę Spółdzielni Socjalnej “Rajski Kęs” o 
wydzierżawienie budynku byłej szkoły we wsi Rajsk. Wyjaśniła, że budynek ten był przekazany 
kilka lat temu Stowarzyszeniu “RAJ” w nieodpłatne użytkowanie. Umowa wygasła 31 października 
2012 r.,  a budynek został przejęty przez gminę, przy czym część sprzętu Stowarzyszenia zostanie 
odebrana nieco później. Zgodnie z umową nakłady na remont budynku poniesione przez 
Stowarzyszenie  nie podlegają zwrotowi. Pani Wójt przyznała, że wykonano tam dużo pracy, dzięki 
temu budynek wygląda porządnie. Dodała, że przekazanie w dzierżawę będzie wiązało się z 
koniecznością naliczenia czynszu. Podała orientacyjną kwotę miesięcznego czynszu, a dodatkowo 
koszty zostaną powiększone o należny podatek. RAISA RAJECKA zaproponowała, aby po 
ostatecznym opróżnieniu budynku ze sprzętu należącego do Stowarzyszenia, zorganizować wyjazd 
radnych w celu obejrzenia budynku i nieruchomości oraz omówienia tematu dotyczącego 
przeznaczenia i wykorzystania tego majątku. Radni podczas dyskusji podzielili stanowisko Wójta 
Gminy. Uzgodniono, że Spółdzielnia Socjalna “Rajski Kęs” zostanie poinformowana, o tym, że w 
najbliższym czasie  nieruchomość nie będzie przedmiotem sprzedaży, ani dzierżawy. Jeśli zapadnie 
decyzja o takim przeznaczeniu, spółdzielnia zostanie o tym poinformowana. 

c) Radni zostali poinformowani o problemach związanych realizacją zamiaru sprzedaży autobusu, 
który dowoził dzieci do szkoły. Dotychczas nie było zainteresowanych jego nabyciem. W ostatnim 
czasie pojawiła się oferta Zakładu Naprawy Samochodów Ciężarowych z Białegostoku, który chce 
kupić autobus i zdemontować na części. Proponuje cenę w wys. 4800 zł netto + podatek VAT. Radni 
jednogłośnie wyrazili zgodę na prowadzenie negocjacji w sprawie sprzedaży autobusu za 
wymienioną cenę.” 

d) Wójt Gminy RAISA RAJECKA odczytała pismo Pani STANISŁAWY PERKOWSKIEJ  
prowadzącej biuro podatkowe w pobliżu miejscowości Piliki i Dobromil, która zwraca się do 
Gminy z prośbą o wykonanie remontu drogi przebiegającej w tej okolicy. Autorka pisma wyraża 
swoje niezadowolenie z dotychczas przeprowadzonych napraw stwierdzając, że nie wszyscy 
użytkownicy okolicznych działek mają do nich dostęp. Pani Wójt poinformowała, że koszt 
przebudowy  drogi Nr 62 pomiędzy działkami Nr 61 i 64 o długości 255 metrów prowadzącej przez 
teren bagienny szacuje się na około 100.000 zł oraz dodatkowo 25.000 zł – to koszty dokumentacji 
(operaty wodno-prawne, wtórniki, zezwolenia). RAISA RAJECKA zwróciła uwagę, że  poniesienie 
tak wysokich kosztów jest ekonomicznie i społecznie nieuzasadnione. Droga była wielokrotnie 
remontowana i jest przejezdna. Dojazd do działki Pani Perkowskiej jest zapewniony od strony drogi 
krajowej Nr 19, a do innych działek na tym terenie - poprzez wyremontowane drogi gminne (część 
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drogi Nr 62 i drogę Nr 59). Radni jednogłośnie stwierdzili, że biorąc pod uwagę aktualne 
możliwości budżetowe oraz potrzeby w zakresie inwestycji drogowych, nie stać gminy na budowę 
dróg dojazdowych do pól.  Wnioskodawczyni otrzyma pisemną odpowiedź w tej sprawie. 

 e) Wójt Gminy przedstawiła sprawę dotyczącą wniosku Pana Kazimieruka i trzech innych 
mieszkańców z miejscowości Widowo o doprowadzenie wodociągu do ich posesji na kolonii 
Widowo obok drogi Bielsk Podlaski – Białowieża. RAISA RAJECKA poinformowała, że 
oszacowany koszt budowy  wodociągu do czterech gospodarstw w tym rejonie wynosi około 
148.000 zł. Radni  negatywnie zaopiniowali powyższy wniosek stwierdzając, że możliwości 
budżetowe gminy nie pozwalają na jego realizację. Dodali, że gmina powinna inwestować tam, 
gdzie jest większa zabudowa. 

f) Radni negatywnie zaopiniowali wniosek dwóch mieszkańców miejscowości Knorydy Gaj o 
doprowadzenie wody do ich posesji. Pani Wójt poinformowała, że podobnie, jak w przypadku 
wcześniej omawianego wniosku, koszt doprowadzenia wody do wskazanych nieruchomości jest 
wysoki i wynosi 330.000 zł. Właściciele przebywają za granicą, przyjeżdżają do Knoryd w sezonie 
letnim. Radni uznali, że gminy nie stać na taki wydatek. 

Więcej spraw nie zgłoszono, więc ANDRZEJ BOROWSKI o godz. 10.45 zamknął posiedzenie.  

Protokół zakończono i podpisano.  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Andrzej   Borowski 

(Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

........................................................................... 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław ....................................... 

2. KAMIŃSKI Leszek ....................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1.  ŁOZOWIK Paweł ...................................... 

2.  PAWLUCZUK Jan ....................................... 

3. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

      

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy .................................. 
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2. CAR Mikołaj .................................. 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


